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Uddannelsesudvalg, Psykomotorikuddannelsen 

Sted: 
Zoom 

 Mødedato: 
4. oktober 2021, 12.00-14.00 

   

Deltagere 
Camilla Sillesen, Repræsentant for Danske Psykomotoriske Terapeu-
ter 
Charlotte Elmengaard (medarbejder), Psykomotorikuddannelsen 
Ditte-Marie Post, Danske Psykomotoriske Terapeuter 
Eva Egeberg Simonsen, konstitueret leder, Psykomotorikuddannel-
sen 
Karen Frederiksen (uddannelsesdekan), VIA Sundhedsuddannelserne  
Lena Søllingvraa Walter, Randers HF 
Michelle Kirkeby Vad Sørensen (studerende), Psykomotorikuddannel-
sen 
Thomas Borup (udvalgsformand), Lærings- og kompetencecentret, 
Voksenhandicap, Randers kommune 
Torben Drejer, FO-Aarhus 
 
 
Afbud 
 
Emilie Chun Grzona (studerende), Psykomotorikuddannelsen 
Freja Filine Petersen, Københavns Universitet 
Malene Vinter Søndergaard (studerende) 
Manja Flammild (medarbejder), Psykomotorikuddannelsen 
 
Fraværende 
Bente Juulsgaard Jensen, Randers Kommune 
 

Dagsorden 
1. Godkendelse af dagsorden 
2. Ny leder på Psykomotorikuddannelsen 
3. Nyt uddannelsesudvalg 
4. Orientering om dimensionering og strategisk udviklingsplan 
5. Nyt om praktikprojekt 
6. Nyt fra VIA 
7. VIAs institutionsakkreditering 
8. Hvad er de studerende optaget af? 
9. Planlægning af kommende møder 
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10. Eventuelt 
 
 

Punkt  1. Godkendelse af dagsorden 

Sagsansvarlig: 
Thomas Borup 

  

Sagsfremstilling 
Do skal godkendes 

Referat 
Efter en kort præsentation af de fremmødte, blev dagsorden godkendt.  
 

Punkt  2. Ny leder på Psykomotorikuddannelsen 

Sagsansvarlig: 
Karen Frederiksen 

  

Sagsfremstilling 
Vi siger velkommen til ny leder på Psykomotorikuddannelsen, idet Eva Egeberg Simonsen er konstitueret 
som ny leder på uddannelsen frem til og med december 2021. 
Manja Flammild erstatter Eva som medarbejderrepræsentant i Uddannelsesudvalget. 

Referat 
Karen Frederiksen orienterede om lederskifte, hvor Eva Egeberg Simonsen er udpeget som konstitueret 
uddannelsesleder fra 1. september til og med 31. december. Stillingen er blevet slået op ad officielle kana-
ler, internt i VIA samt fra DAP’s hjemmeside/nyhedsbrev med ansøgningsfrist den 5. november.  
 

Punkt  3. Nyt uddannelsesudvalg  

Sagsansvarlig: 
Karen Frederiksen 

  

Sagsfremstilling 
Karen Frederiksen orienterer om sammensætning af nyt uddannelsesudvalg. Det nuværende uddannelses-
udvalg skal være i funktion frem til oktober 2022, hvor den nye bestyrelse i VIA er sammensat. Senest den 1. 
december 2021 skal der nedsættes et nyt uddannelsesudvalg, som skal vælges for perioden 1. oktober 2022 
til 1. oktober 2026. 

Referat 
Karen korrigerede sagsfremstillingen. Sætningen ”Senest den 1. december 2021 skal der nedsættes et nyt 
uddannelsesudvalg, som skal ansættes for perioden 1. oktober 2022 til 1. oktober 2026”. er i stedet: ”Pr. 1. 
oktober skal der være fastlagt, hvilken type medlemmer, der skal være i udvalget” 
 
KAFR orienterede om processen for valg til uddannelsesudvalgene i VIA. VIA skal have ny bestyrelse, der 
konstitueret i maj 2022 og herefter er der frem til oktober 2022 valg til uddannelsesudvalgene i VIA. De 
eksisterende udvalg fortsætter således til ultimo 2022. 
KAFR bad udvalget drøfte, om det kommende valg gav anledning til at ændre sammensætningen i udval-
get. Deadline for ændring af sammensætningen er ultimo 2021, mens de konkrete medlemmer først skal 
udpeges senere. 
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Der er pt en ledig plads til et medlem fra Regionen, og KAFR spørger til, om der i forbindelse med nyvalg 
skal gøres en indsats for at rekruttere et medlem til den plads. Dette bakker udvalget op om, da det vurde-
res strategisk hensigtsmæssigt at have Regionsrepræsentanter eftersom sundhedssektoren pt mangler 
arbejdskraft, og der derfor kan åbnes mulighed for alternative faggrupper såsom psykomotoriske terapeu-
ter. 
 
KAFR efterspurgte desuden konkrete forslag til repræsentanter fra Aarhus Universitet. Udvalget gav input, 
og disse kan også eftersendes til KAFR. 
 
Udvalget bakkede desuden op om at forsøge at finde en repræsentant fra det privatpraktiserende område. 
Denne vælges ved selvsupplering. Der var ønske om en repræsentant med et bredt netværk 
 
Torben Drejer orienterede desuden om, at han udtræder af udvalget ved næste valg. 
Efter mødet har Bente Juulsgaard orienteret om, at hun ikke ønsker genvælg i næste periode. 
 
 

Punkt  4. Orientering om dimensionering og strategisk udviklingsplan 

Sagsansvarlig: 
Eva Egeberg Simonsen 
Bilag: Færdig strategisk udvik-
lingsplan 

  

Sagsfremstilling 
Eva Egeberg Simonsen orienterer om ændring i dimensionering for Psykomotorikuddannelsen samt kort 
om status på færdig strategisk udviklingsplan. 

Referat 
Eva orienterede om en øget dimensionering fra 49 til 55 studerende pr. optag. Det er gældende frem til og 
med 2025. 
 
Eva orienterede om den strategiske udviklingsplan, der blev færdig den 15. juni. Der er udpeget tre udvik-
lingsområder:  

- Styrkelse af praktikken (flere PMT-praktikvejledere, mindsket frafald på semester inden praktik, 
øgning af arbejdspladser med PMT ansat) 

- Mindske dimittendledighed og øge beskæftigelse 
- Bæredygtighed – social og relationel bæredygtig udvikling 

 
Den strategiske udviklingsplan er et dynamisk projekt, som uddannelsen genbesøger et par gange årligt. 
 
Ditte-Marie Post orienterede om et brandingprojekt om psykomotoriske grundværdier, og at DAPs års-
møde handler om det.  
 
Det blev kommenteret, at det ser ud til, at der er overensstemmelse mellem udviklingsplanen og VIAs stra-
tegi, og det ser hensigtsmæssigt ud med tanken om, at det skal være et levende dokument. 
 

Punkt  5. Nyt om praktikprojekt 

Sagsansvarlig: 
Charlotte Elmengaard 
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Sagsfremstilling 
Uddannelsens praktikansvarlige orienterer om igangværende praktikprojekt. Uddannelsen har sammen med 
VIA Ernæring og Sundhed fået en bevilling for at arbejde for at få etableret flere praktiksteder. 
 

Referat 
Psykomotorikuddannelsen har sammen med VIA Ernæring og Sundhed fået tildelt en pulje penge med det 
formål blandt andet at øge antallet af professionsrelevante praktiksteder med vejleder med professions-
faglig baggrund. Der er bevilliget 400 timer, der løber over 1½ år. Uddannelsens praktikansvarlige, leder og 
en administrativ medarbejder er tilknyttet.  
På PMU er praktikken på semester 4 i fokus i forhold til at finde praktiksteder. Netværksgruppen har møde 
i oktober måned. 
 
Kommentar om, at der er en positiv overraskelse over, hvor meget PMT’ere kan, når de først er ansat. For-
slag om, at lave oversigt over dem, der er blevet nyligt ansat for at få adgang til arbejdspladser med PMT 
ansat. Thomas Borup kan evt. hjælpe med navne i Randers Kommune.  
 
Der blev spurgt til, hvilken interesse de studerende har for praktik i udlandet. Charlotte Elmengaard sva-
rede, at der ind imellem er det på S4 og S6. Det er en mulighed. Det blev foreslået, at uddannelsen godt 
kan være lidt tydelig omkring det, da nogle måske kunne synes, at det er interessant.  
 
Der blev også orienteret om den internationale sommerskole og partnerskabsaftaler med samarbejdspart-
nere i Europa. 
 
Der er også studenterakademi i Europa. I 2022 er det i Holland i marts måned. 
 
 
 

Punkt  6. Nyt fra VIA 

Sagsansvarlig: 
Karen Frederiksen 

  

Sagsfremstilling 
Karen Frederiksen orienterer om VIAs nye strategi samt konsekvenser af det politiske forlig ”Uddannelse 
til hele Danmark/Balance i Danmark” for VIA. 

Referat 
Karen orienterede om strategiarbejdet i VIA. Bestyrelsen skal godkende udkast den 12. oktober. Der er i 
udkastet tre strategiske prioriteter:  

1) Professionsuddannelser, vi er stolte af 
2) Fællesskaber, der får det bedste frem i alle. 
3) En vidensinstitution, der driver bæredygtig udvikling. 

Strategien kan ses på https://via.dk/om-via 
 
Karen orienterede om det politiske forlig, og hvordan det påvirker VIA. 
Det rammer på de fire store velfærdsuddannelser, hvor pladser skal flyttes ud fra Aarhus og til mindre 
byer. Dette kan evt. give rokeringer af antal studiepladser på andre uddannelser.  
I samme ombæring kan en neddimensionering af andre sundhedsuddannelser ramme den samlede øko-
nomi for VIAs sundhedsuddannelser. 
En af de internationale uddannelser skal lukke en masse pladser. Det kan også forringe økonomien mar-
kant.  
 
 
 

https://via.dk/om-via
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Punkt  7. VIAs institutionsakkreditering 

Sagsansvarlig: 
Eva Egeberg Simonsen 

  

Sagsfremstilling 
VIA skal institutionsakkrediteres i 2022. Kort orientering om proces, og hvad det vil betyde for Psykomoto-
rikuddannelsen. 

Referat 
Karen Frederiksen orienterede om, at VIA blev institutionsakkrediteret i 2016 med positiv bedømmelse. I 
2022 venter ny akkreditering efter en ny akkrediteringsbekendtgørelse. Her er tre kvalitetsområder, som 
akkrediteringspanelet vil kigge på. 

- Systematisk og involverende kvalitetsarbejde 
- Uddannelsernes vidensgrundlag 
- Niveau, inddeling og tilrettelæggelse af uddannelser 

 
VIA er blevet bedt om at levere en rapport, der dog skal være mindre omfangsrig end i 2016. Rapporten 
skal afleveres i uge 40. Panelet kommer på besøg medio december og vender tilbage primo januar med en 
melding om, hvilke uddannelser de ønsker til audittrails i marts måned. 
 
 
 

Punkt  8. Hvad er de studerende optaget af? 

Sagsansvarlig: 
Michelle Kirkeby Vad 

  

Sagsfremstilling 
 

Referat 
Michelle efterspurgte, at udvalget meget gerne må efterspørge, hvad der ønskes af orientering fra de stu-
derende. 
Michelle orienterede om, at der har været følgende områder, som de studerende har været optaget af: 

- At komme tilbage på Campus efter nedlukning. Drøftelser om, hvordan man ønsker at være på 
Campus, da det godt kan have ændret sig i nedlukningsperioden. Drøftelse af, hvad god klasse-
rumskultur er, og hvordan fremmøde påvirker denne. 

- Det hurtige lederskifte, som er landet godt efter drøftelser i Studierådet og med konstitueret le-
der.  

 

Punkt  9. Planlægning af kommende møder 

Sagsansvarlig: 
Thomas Borup 

  

Sagsfremstilling 
Næste møde: evt. justering af kvalitetssikringssystem, evalueringer: semesterevalueringer samt praktik-
vejledninger 
13. januar: Besøg af EVU jf. årshjul. Elisabeth Flindt er inviteret. 
13. januar: Bæredygtighed ved Maria Lindhardt. Januarmøde.  
13 januar: Opfølgning på mulige navne til uddannelsesudvalget (fem-ti minutter). 
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Forslag om hybridmøder med mulighed for online samt fysisk tilstedeværelse 
 
 
 

Punkt  10. Eventuelt 

Sagsansvarlig: 
[Navn] 

  

Sagsfremstilling 
Punkt til evt. fremlægges 

Referat 
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